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Besvarelse af § 37 spørgsmål nr. 285 om møder med kinesiske olieselskaber 

I medfør af forretningsorden for Inatsisartut, § 37, stk. 1, har du fremsat spørgsmål til 

Naalakkersuisut vedr. møder med kinesiske olieselskaber. Spørgsmålet er henvist til 

min besvarelse. 

Spørgsmål 1: Hvilket mandat har Naalakkersuisoq for Erhverv og departementets 

departementschef til at afholde møder med udenlandske olieselskaber med det 

indhold, der er beskrevet i netartiklen fra DR, bragt den 31. oktober 2018? Hvis 

Naalakkersuisoq for Erhverv har modtaget et mandat fra Naalakkersuisut, bedes det 

vedlægges besvarelsen. 

Svar: 

De omtalte møder har været gennemført af undertegnede i min egenskab af 

Naalakkersuisoq for Erhverv og Energi. I forbindelse med møderne har jeg været 

ledsaget og bistået af mine embedsmænd, herunder min departementschef. 

Formålet med møderne har været at skabe interesse for Grønlands oliepotentiale. 

Der har altså været tale om almindelige markedsføringsaktiviteter, som ikke kræver et 

særskilt mandat, idet strategiudvikling og international markedsføring af kulbrinte

potentialet i Grønland indgår som en del af mit politiske ansvarsområde. 

Spørgsmål 2: Er det ikke korrekt opfatt et, at en forudsætning for at udbyde onshore

licenser til olieselskaber er, at der bliver bevilliget midler tilolieefterforskning, som 

Naalakkersuisut foreslår i Forslaget for Finansloven 2019? 

Svar: 
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De omtalte møder har haft til formål at skabe interesse for udbud af tilladelser i 

Grønland. Der er således tale om almindelige markedsføringsaktiviteter, som anført i 

besvarelsen til spørgsmål 1. 

Det er ikke en forudsætning for afholdelse af en sådan udbudsrunde, at man har 

gennemført det projekt, der er foreslået i FFL2019 under hoved konto 64.10.25 (Olie

og Gasstrategi). 

Det er imidlertid Naalakkersuisuts opfattelse, at den foreslåede bevilling og 

gennemførelse af det tilknyttede projekt vedr. indsamling af seismisk data kan 

forbedre mulighederne for at tiltrække potentielle ansøgere i forbindelse med en 

kommende udbudsrunde, med henblik på at opnå en bedre forståelse for 

oliepotentialet i området. Men det er ikke en forudsætning, som anført i spørgsmålet. 

Spørgsmål 3: Hvad er Naalakkersuisuts holdning til, at Naalakkersuisoq for Erhverv og 

departementets departementschef holder møder med kinesiske olieselskaber, 

velvidende at Inatsisartut i øjeblikket behandler Forslaget til Finansloven 2019, hvor 

et af Naalakkersuisuts bevillingsønsker er en markant tilførsel af midler til 

olieefterforskning? 

Svar: 

Som anført ovenfor i besvarelserne til spørgsmål 1 og 2 har de pågældende møder 

været afholdt som led i almindelige markedsføringsaktiviteter af Grønlands 

oliepotentiale. 

Spørgsmål 4: Hvornår kan Inatsisartut forvente at modtage et forslag til en ny 

råstofstrategi, der skal afløse den nuværende strategi, der udløber ultimo 2018? 

Svar: 

Der er ved at blive udarbejdet en ny strategi på olie- og gasområdet for perioden 2019-

2023. 

Et udkast forventes sendt i høring inden for 1- 2 måneder. 
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